



2025 Housing Forum Schedule

Day 1 - Wednesday, November 26

| | |
|----------|---|
| 9:00 am | Opening Remarks & Welcome - Rain Ward, Roberta McIntyre Framing the goals of the forum, recognizing partners, and setting the stage for two days of collaboration. |
| 9:30 am | Session 1: Krista Chase, Director of Regional Economic Development Growth Starts Here: How Development Strengthens Our Communities. |
| 10:00 am | Networking Break |
| 10:30 am | Session 2: Leveraging Federal Programs for Rural and Urban Affordable Housing - Dr. Jim Dunn Keynote presentation highlighting how communities of all sizes can use federal tools and funding programs to support affordable housing and sustainable growth. |
| 11:30 am | Session 3: Understanding the Building Code - Trevor Murray, CRBO, PTech A practical session, designed to help communities and developers better navigate building standards and compliance. |
| 12:30 pm | Lunch & Networking |
| 1:15 pm | Panel Discussion: Accessing Intergovernmental Funding for the Future of Housing in the Miramichi Panelists: Mayor Adam Lordon, City of Miramichi Perry Kendall, Chief Executive Officer Habitat for Humanity NB Nadine Fullatron, Chief Executive Officer for Housing Hub NB |
| 2:30 pm | Facilitated Breakout Discussion Interactive discussion where participants share perspectives and identify solutions for regional challenges. |
| 3:30 pm | Session 4: Housing Hub NB Rural Workforce Housing Development - Nick Sipprell, Asset Manager, Housing Hub of New Brunswick |
| 4:30 pm | Day 1 Closing Reflections Summary of key takeaways and themes to guide Day 2 discussions. |

Day 2 - Thursday, November 27

| | |
|----------|--|
| 9:00 am | Opening & Recap of Day 1 |
| 9:15 am | Session 5: Planning for Homelessness in Northern Communities - Patrick Hebert, Homelessness Strategy Consultant for the North, Government of New Brunswick An inside look at how provincial and regional partners are working together to respond to housing insecurity and homelessness in northern New Brunswick. |
| 10:15 am | Session 6: No Place Left to Go - The Realities of Funding and Local Capacity - Hailey Mullin & Melissa McEachern Miramichi Housing Solutions A candid exploration of how funding gaps and limited resources affect local progress, highlighting the real needs and barriers faced by communities in moving housing projects forward. |
| 10:45 am | Networking Break |
| 11:00 am | Session 7: From NIMBY to YIMBY - Community Roles in Housing Development Erynn Leigh Keynote presentation exploring how shifting from "Not in My Backyard" thinking to "Yes in My Backyard" action can create safer, stronger, and more welcoming communities. |
| 12:30 pm | Housing Innovation & Leadership Award Luncheon (Complimentary) |
| 1:30 pm | Session 8: Peter Corbyn NB Non-Profit Housing Association |
| 2:00 pm | Session 9: Homelessness Strategy Presentation & Q&A - Wayne Mason Executive Vice President of ATN Strategies An actionable roadmap for coordinated regional response and measurable next steps. |
| 3:00 pm | Story Café: moving from experience to action Chadly Duplessie and Rodrigo Miranda |
| 4:00 pm | Closing of Event Final reflections and a collective call to action for building stronger, more inclusive communities. |





Forum sur le logement 2025

Jour 1 - Mercredi 26 novembre

| | |
|---------|--|
| 9 h | Mot d'ouverture et bienvenue - Rain Ward, Roberta McIntyre Présentation des objectifs du forum, reconnaissance des partenaires et mise en contexte pour deux journées de collaboration. |
| 9 h 30 | Présentation 1 : Krista Chase, directrice du développement économique régional La croissance commence ici : comment le développement renforce nos communautés. |
| 10 h | Pause réseautage |
| | Présentation 2 : Tirer parti des programmes fédéraux pour le logement abordable en milieu rural et urbain Dr Jim Dunn |
| 10 h 30 | Conférence principale sur les façons dont les communautés de toutes tailles peuvent utiliser les outils et les programmes de financement fédéraux pour soutenir le logement abordable et une croissance durable. |
| 11 h 30 | Présentation 3 : Comprendre le Code du bâtiment - Trevor Murray, CRBO, PTech Séance pratique conçue pour aider les communautés et les promoteurs à mieux naviguer les normes de construction et la conformité. |
| 12 h 30 | Dîner et réseautage |
| | Table ronde : Accéder au financement intergouvernemental pour l'avenir du logement dans la région du Miramichi Panélistes : Maire Adam Lordon, Ville de Miramichi Perry Kendall, directeur général, Habitat pour l'humanité NB Nadine Fullarton, directrice générale, Carrefour du logement NB |
| 13 h 15 | Discussion en petits groupes animée Discussion interactive où les participants partagent leurs points de vue et identifient des solutions aux défis régionaux. |
| 14 h 30 | Présentation 4 : Développement de logements pour la main-d'œuvre rurale - Nick Sipprell, Gestionnaire des actifs, Carrefour du logement du Nouveau-Brunswick |
| 15 h 30 | Réflexions de clôture - Jour 1 Résumé des points clés et des thèmes pour orienter les discussions du jour 2. |

Jour 2 - Jeudi 27 novembre

| | |
|---------|---|
| 9 h | Ouverture et retour sur le Jour 1 |
| 9 h 15 | Présentation 5 : Planifier pour l'itinérance dans les communautés du Nord - Patrick Hebert, consultant en stratégie sur l'itinérance pour le Nord, Gouvernement du Nouveau-Brunswick Un aperçu du travail collaboratif entre les partenaires provinciaux et régionaux pour répondre à l'insécurité en matière de logement et à l'itinérance dans le nord du Nouveau-Brunswick. |
| 10 h 15 | Présentation 6 : Plus aucun endroit où aller - réalités du financement et de la capacité locale - Hailey Mullin et Melissa McEachern Miramichi Housing Solutions Exploration franche des lacunes en matière de financement et des ressources limitées qui freinent les progrès locaux, mettant en lumière les besoins réels et les obstacles auxquels font face les communautés dans la mise en œuvre de projets de logement. |
| 10 h 45 | Pause réseautage |
| 11 h 15 | Présentation 7 : Du "Pas dans ma cour arrière" au "Oui dans ma cour arrière" - Le rôle des communautés dans le développement du logement Eryn Leigh Conférence principale sur le passage d'une mentalité de rejet à une approche d'ouverture, pour bâtir des communautés plus sécuritaires, plus fortes et plus accueillantes. |
| 12 h 30 | Dîner de remise du Prix de l'innovation et du leadership en logement |
| 13 h 30 | Présentation 8 : Peter Corbyn, Association du logement sans but lucratif du NB |
| 14 h | Présentation 9 : Stratégie sur l'itinérance et période de questions - Waye Mason, Vice-président exécutif, ATN Strategies Feuille de route concrète pour une réponse régionale coordonnée et des prochaines étapes mesurables. |
| 15 h | Café des récits: passer de l'expérience à l'action Chadly Duplessie et Rodrigo Miranda |
| 16 h | Clôture de l'événement Réflexions finales et appel collectif à l'action pour bâtir des communautés plus fortes et plus inclusives. |



506-778-5359



greatermiramichisc.ca